
 1 

13 
 

Pracovný materiál Kancelárie Rady na zasadnutie Rady dňa 6. 11. 2024 
 
Správa o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona č. 264/2022 Z. z. 
Podnet na preverenie č.: 0215/SO/2024 
Programová služba: Rádio Slovensko 
Vysielateľ: Slovenská televízia a rozhlas 
Číslo autorizácie vysielania: AR/1 
 
Na základe záverov uvedených v správe Kancelária Rady pripravila nasledujúce uznesenie: 
 
Návrh uznesenia: 
Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 2 
písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách a o zmene a doplnení niektorých zákonov 
(ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“) v senáte 2 zloženom z predsedu senátu doc. Mgr. Pavla Izraela, 
PhD. a členiek senátu Mgr. Andrey Cox a Mgr. Kataríny Začkovej postupom podľa § 150 zákona  
č. 264/2022 Z. z. preverila podnet na preverenie evidovaný pod č. 0215/SO/2024 smerujúci voči 
vysielaniu programovej služby Rádio Slovensko vysielateľa Slovenská televízia a rozhlas a uznala 
podnet na preverenie podľa ustanovenia § 150 ods. 16 zákona č. 264/2022 Z. z. za neopodstatnený. 
 
Úloha: 
Kancelária Rady informuje podávateľa podnetu na preverenie o výsledku preverenia podnetu. 
T: 18. 11. 2024                                       Z: AO 
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OBSAH  PODNETU: 
„Nedôstojné vedenie dialógu , neobjektívny prístup k diskutujúcim , nadržiavanie p . Šimečkovi 
a neustále skákanie do reči p. Šutaj Eštokovi a obvinenie , že robí z rozhlasu holubník . Veľmi zle sa to 
počúvalo , som staršia osoba , nefandím ani jednému z nich , ale to nemalo žiadnu úroveň . K porušeniu 
zákona nedošlo , ale prosím Vás , dávajte tam takých moderátorov , ktorí sa vedia ovládať a kontrolovať 
, aby ste mali dobrú sledovanosť . Ďakujem .“  
 
PRÁVNE VÝCHODISKÁ POSUDZOVANIA: 
Zákon č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“): 
 
§ 25 Prístup verejnosti k pluralitným, objektívnym a nestranným informáciám  
Vysielateľ, ktorý nepodlieha samoregulačnému mechanizmu zapísanému do evidencie podľa tohto 
zákona, regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, názorovej plurality a objektívnosti 
a nestrannosti programov, je povinný (...) 
b) zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej 
publicistiky; názory a hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského 
charakteru. 
 
ANALÝZA – stanovisko Kancelárie Rady pre mediálne služby: 
Hosťami relácie Sobotné dialógy zo dňa 14. 9. 2024 boli minister vnútra M. Šutaj Eštok (Hlas-SD) 
a predseda strany Progresívne Slovensko M. Šimečka. V úvode moderátor relácie nastolil hlavné témy 
diskusie. Najskôr poslucháčov oboznámil s kritickou povodňovou situáciou na Slovensku. K aktuálnej 
situácii sa vyjadril minister životného prostredia T. Taraba. Premiér R. Fico sa v úvodnej dokrútke 
vyjadril k chystanému zvyšovaniu DPH a M. Dubéci (PS) komentoval návrh na odvolanie M. Šimečku 
z postu podpredsedu NR SR. K spomenutým trom hlavným témam sa následne rozprúdila diskusia 
s pozvanými hosťami relácie. Pred jej začatím moderátor informoval, že relácia je prednahrávaná kvôli 
pracovnej vyťaženosti ministra vnútra. 
Ku kritickej situácii na vodných tokoch minister vnútra uviedol, že vláda zvolala krízový štáb a jeho 
ministerstvo nesie plnú zodpovednosť za jej manažovanie. Deklaroval pripravenosť všetkých 
záchranných zložiek v teréne a prípadnú pomoc armády. Odmietol naratívy o vytĺkaní politického 
kapitálu z danej situácie. Ubezpečil, že povinnosťou vlády je urobiť všetko pre to, aby ochránili životy, 
zdravie a majetok občanov Slovenska. M. Šimečka vyjadril želanie, aby škody na majetku a na zdraví 
občanov boli čo najmenšie. Pripomenul, že minister životného prostredia T. Taraba povyhadzoval 
všetkých kompetentných úradníkov, či už zo SHMÚ, alebo z vodohospodárskeho výskumu, no z daného 
stavu nechce vytĺkať politický kapitál, ale chce oceniť prácu všetkých, vrátane zložiek ministerstva 
vnútra, starostov a samospráv, ktorí sa podieľajú na zvládaní kritickej situácie. Na otázku moderátora, 
prečo v danej situácii zvoláva PS mimoriadne zasadnutie parlamentného výboru, kde chcú kritizovať 
kroky ministra životného prostredia, uviedol, že  výbor nemá byť o aktuálnej povodňovej hrozbe, ale 
o ministrových plánoch o prehradení toku starého Dunaja. M. Šutaj Eštok informoval o konkrétnych 
postupoch v prípade záplav a organizácii záchranných zložiek. Tiež neopomenul skutočnosť, že súčasná 
vláda, na rozdiel od tej predošlej, bola schopná behom 3 dní vycestovať a pomôcť ľuďom postihnutým 
zemetrasením na východe Slovenska. 
K ekonomickým témam týkajúcich sa konsolidačných opatrení sa vyjadril M. Šutaj Eštok v tom zmysle, 
že ak nie je dohodnuté všetko, nie je dohodnuté nič. Skritizoval vlády I. Matoviča, E. Hegera a Ľ. Ódora 
a poukázal na katastrofálnu situáciu verejných financií s nutnosťou prijatia nepopulárnych šetriacich 
opatrení. Ku konkrétnym opatreniam sa nevyjadril, zdôraznil ale, že budú prihliadať na sociálne slabšie 
vrstvy obyvateľstva, tak, aby sa ich dotkli v čo najmenšej miere. Na otázku, ako by konsolidovala 
opozícia, pokiaľ by bola pri moci, M. Šimečka uviedol, že určite nie tak, ako doteraz konsolidovala táto 
vládna koalícia, odvolajúc sa na konsolidačný balíček zo sklonku minulého roku. Ten sa podľa neho dá 
nazvať dekonsolidačným, pretože ešte viac zadĺžil náš štát. Pripomenul, že v roku 2020, keď končila 
vláda P. Pellegriniho, sme mali 7. najhorší výsledok verejných financií v celej Európskej únii, v čase, keď 
veľká časť štátu mala prebytok, pretože bola ekonomická konjunktúra a skritizoval kroky vlády 
v súvislosti so zvýšením platov dôchodcom, ktoré podľa neho súviselo s uľahčením prezidentskej 
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kandidatúry Petra Pellegriniho. Počas debaty o chystaných konkrétnych opatreniach došlo k ostrejšej 
polemike medzi hosťami relácie, ktorú vyvolali najmä konsolidačné oparenia navrhované úradníckou 
vládou na čele s Ľ. Ódorom a zodpovednosti PS za vládnutie počas predošlej vlády. V týchto častiach 
diskusie dochádzalo ku vzájomnému „skákaniu si do reči“ oboch hostí a k častému napomínaniu 
zo strany moderátora. 
Matej Baránek, moderátor 
„Nie, neodpovedali ste na otázku. Nerobme tu z toho z tohto priestoru holubník, skúsme ísť vecne 
po týchto témach. Spýtam sa vás potom ešte jednu vec. Pán Šimečka, jednou vetou.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Nerobme z toho holubník, veľmi správna poznámka, ja len, keďže tuto pán minister útočil na vládu 
Progresívneho Slovenska, ako to nazval...“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Ja iba reagujem na pána Šimečku. Hádam mi dovolíte, aby som mohol reagovať na klamstvá, ktoré 
pán Šimečka tu hovorí.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pán Šimečka je váš oponent. Ja som váš partner v debate, samozrejme.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Ja ho plne rešpektujem ako partnera v debate, a rešpektujte aj vy, že pán Šimečka je mojím oponentom 
v tejto debate.“ 
 
Debata o konsolidácii sa niesla v polemickom duchu. M. Šimečka podrobil kritike i avizované 
zvyšovanie platov policajtom, ktoré sa podľa neho v skutočnosti neudialo, čo minister vnútra odmietol 
a obvinil M. Šimečku z klamstva. V danej časti diskusie opäť došlo k vzájomnému osočovaniu 
a „skákaniu si do reči“, ktoré ukončil moderátor prerušením diskusie s odôvodnením posunúť sa 
k ďalšej avizovanej téme, ktorou bolo odvolávanie M. Šimečku z postu podpredsedu NR SR. 
Moderátor 
 „Stačilo, stačilo. Zdá sa, že konsolidácia je výbušná téma. Skúsme prejsť na tú možno ešte výbušnejšie 
tému, a to je odvolávanie pána Šimečku v parlamente z postu podpredsedu parlamentu. Tu vás chcem 
naozaj poprosiť a vyzvať, lebo vidím, že máte čo, máte si čo vydiskutovať a máte si čo povedať, naozaj, 
nebuďme jak kohúti na nejakom smetisku. Naozaj, rozhlas a verejný priestor nie je smetisko. Chcem sa 
spýtať v tejto súvislosti, stanovisko aj opozície aj koalície poznáme, je to, je to jasné. Odznelo to už 
niekoľkokrát, avšak, pán Šimečka, chcem sa spýtať, koalícia vás obviňuje z určitých vecí, z prepojenia 
vašich rodinných príslušníkov na to, že keď ste boli v aktívnej politike, že čerpali štátne dotácie. 
Vy hovoríte na stranu koalície presne to isté, že premiér čerpal, jeho rodinní príslušníci čerpali dotácie, 
rovnako ste predložili veľký zoznam politikov aj Hlasu, ktorých rodinní príslušníci čerpali dotácie. Ja sa 
však pýtam na tú vecnú stránku, nie je načase možno, aby Progresívne Slovensko predložilo pravidlá, 
aby sme už nič takéto v budúcnosti neriešili? Určité podozrenia kto, čo, kedy, kde čerpá, jednoducho 
nastaviť jasné pravidlá, že rodinní príslušníci aktívnych politikov nemôžu čerpať dotácie.“ 
 
M. Šimečka odmietol avizovaný konflikt záujmov ako aj všetky ďalšie obvinenia a uviedol, že ide 
o politickú pomstu Roberta Fica za ich dobrú opozičnú prácu. M. Šutaj Eštok uviedol, že nepozná na 
Slovensku rodinu, ktorá by za 4 roky dostala od štátu milión dvestotisíc eur, a že to najhoršie, na čom 
stojí nemorálnosť na pozícii podpredsedu parlamentu je to, že po tom, čo sa udialo v Handlovej 
(atentát na R. Fica), kedy PS malo plné ústa toho, že ide ukľudňovať spoločnosť, v lete tohto roka začali 
organizovať protest proti ministerke kultúry a ministrovi spravodlivosti. Podľa neho dané opozičné 
aktivity začali po tom, ako títo ministri stopli finančné dotácie pre rodinu M. Šimečku. M. Šimečka 
všetky obvinenia odmietol s argumentáciou, že na jeho odvolávanie neexistuje žiaden dôvod, ale že 
ide o výsostne politickú pomstu R. Fica. Uviedol, že je pripravený odstúpiť v tom prípade, ak odstúpi 
predseda vlády, a ak odstúpia aj tí poslanci, ktorí tiež brali dotácie, ktorí boli v tom čase pri moci, a na 
rozdiel od neho mali vplyv na ich rozdeľovanie. V závere dodal, že ak sa aj vzdá postu podpredsedu NR 
SR, táto diskreditácia a útoky na jeho rodinu ho ani v najmenšom neodstrašia od dôslednej opozičnej 
práce. V poslednej preberanej téme opätovne dochádzalo ku vzájomnému „skákaniu si do reči“ medzi 
hosťami a k častému napomínaniu zo strany moderátora. V samotnom závere relácie moderátor 
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opätovne pripomenul, že relácia bola nahrávaná o deň skôr, z dôvodu sobotňajšieho pracovného 
programu ministra vnútra. 
 
K výhradám zo strany podávateľa podnetu týkajúcich sa práce moderátora zastávame názor, 
že moderátor bol pre diskutérov dôrazným oponentom, ktorý korigoval. V emotívne vypätých častiach 
diskusie, počas ktorých hostia vzájomne vstupovali do výpovedí protivníka a nepreukazovali snahu 
viesť korektný dialóg, sa debata stávala menej prehľadnou a na diváka mohla pôsobiť rušivo. V daných 
momentoch moderátor polemiky hostí prerušoval, diskutérov napomínal a snažil sa usmerňovať 
debatu tak, aby nevybočovala z okruhu preberaných tém. Časté napomínanie a vstupovanie 
do výpovedí hostí však tiež prispievalo v daných fázach rozhovoru k istej neprehľadnosti a menšej 
zrozumiteľnosti diskusie v očiach poslucháča. Hostia sa však k diskutovaným témam mali možnosť 
vyjadriť a prejaviť svoje názory. Právo zaujatia stanoviska nebolo upreté žiadnemu z nich. 
Nezaznamenali sme neobjektívny názorový príklon či prejavy stránenia k tomu-ktorému hosťovi 
zo strany moderátora, ako to namietal podávateľ. Moderátor poskytol pomerný časový priestor obom 
diskutérom. Divák si na základe výpovedí hostí k diskutovaným témam a položeným doplňujúcim 
otázkam zo strany moderátora mohol na preberané témy utvoriť vlastný úsudok. Miera zmienených 
rušivých momentov diskusie v emotívnych častiach polemicky vyostrenej konfrontácie sprevádzanej 
vstupovaním do výpovedí a prerušovaním rozhovoru tak zo strany moderátora, ako aj zo strany 
samotných diskutérov, podľa nášho názoru nenarušila princípy objektívnosti a nestrannosti programu 
aktuálnej publicistiky. Možno tak konštatovať, že zmienené výhrady týkajúce sa práce moderátora 
neovplyvnili v konečnom dôsledku celkové vyznenie relácie z hľadiska objektivity a  nezakladajú dôvod 
na možné porušenie § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. 
 
Čo sa týka výhrady podávateľa podnetu ohľadom výberu moderátora relácie konštatujeme, 
že dramaturgia programu, výber tém, skladba hostí diskusných programov, ako aj výber moderátora 
je v plnej kompetencii vysielateľa a vedenia redakčného tímu v zmysle § 16 ods. 1 zákona  
č. 264/2022 Z. z., podľa ktorého vysielateľ vysiela programy slobodne a nezávisle. Rada v rámci svojej 
rozhodovacej praxe rešpektuje danú kompetenciu vysielateľa, do výberu hostí, určovania tém a výberu 
moderátora relácie nezasahuje a v rámci svojich právomocí postupuje striktne v medziach zákona  
č. 264/2022 Z. z., pričom objektivitu relácií v danom prípade posudzuje z hľadiska kritérií vymedzených 
§ 25 zákona č. 264/2022 Z. z. 
 
Sme toho názoru, že odvysielaním relácie Sobotné dialógy zo dňa 14. 9. 2024 nedošlo k porušeniu 
zásad objektivity a nestrannosti programov aktuálnej publicistiky a ich názorovej vyváženosti v zmysle  
§ 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. 
 

*    *    *  
 
ZÁVER: 
Na základe uvedeného sa domnievame, že odvysielaním relácie Sobotné dialógy zo dňa 14. 9. 2024 
nedošlo k porušeniu § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z.  
Podnet na preverenie navrhujeme posúdiť ako neopodstatnený. 
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K bodu č. 13    
 

Prepis/popis monitorovaného vysielania k Správe o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona 
č. 264/2022 Z. z. (podnet na preverenie č. 0215/SO/2024) 
 
Monitorované vysielanie: Sobotné dialógy     
Deň vysielania: 14. 9. 2024         
Čas vysielania: 12:10 hod.          
 
Vysielanie bolo monitorované zo záznamu Rady.  
 
časový kód záznamu o cca:  
 
12:10  
Matej Baránek, moderátor 
„Slovensko bojuje s extrémnymi lejakmi a vetrom. Kritická situácia je najmä na rieke Morava. Minister 
životného prostredia, Tomáš Taraba, SNS.“ 
Tomáš Taraba, SNS 
„Ten tlak bude najmä na Moravský svätý Ján, vývoj povodňovej situácie veľmi bude závisieť od toho,  
čo sa bude diať v Českej republike, či tam sa bude Morava vylievať.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Vláda zvažuje zníženie DPH na potraviny. Ostatný tovar by mohol, naopak, dostať vyššiu daň.“ 
Robert Fico (Smer-SD) 
„Má byť DPH-čka na chladničku 20 percent, alebo keď chladničku kupujete raz za 4 roky, tak tá dph-
čka bude 22- 23 percent? DPH-čka len za podmienky, že pôjdu potraviny dole.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Koalícia sa chystá odvolať z postu podpredsedu parlamentu lídra opozície. Progresívne Slovensko tvrdí, 
že vládne strany nie sú jednotné.“ 
Martin Dubéci (PS) 
„V tejto budove sa  vkuse s tým zabávam, nestretnem ani koaličného poslanca, ktorý by vám v kuloári 
povedal, že toto je dobrý nápad.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Začínajú sa Sobotné dialógy, za mikrofónom sedí Matej Baránek. A v štúdiu už vítam ministra vnútra 
a predsedu Hlasu-SD Matúša Šutaja Eštoka, dobrý deň.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Dobrý deň prajem a ďakujem za pozvanie.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„A lídra opozície a hnutia Progresívne Slovensko Michala Šimečku, dobrý deň aj vám.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Dobrý deň, ďakujem za pozvanie.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Ešte jedna informácia, reláciu nahrávame v piatok popoludní pre sobotňajší pracovný program 
ministra vnútra. Páni, skôr než sa dostaneme k tým avizovaným politickým a ekonomickým témam. 
Európu trápi nepriaznivé počasie. Slovensko má problémy na viacerých miestach. Situáciu komplikuje 
najmä, situácia sa komplikuje najmä na rieke Morava. Kritická bude, ako už vieme, sobota, nedeľa 
a pondelok. Pán minister, valí sa na Slovensko tisícročná voda, alebo sú tieto politické vyhlásenia 
prehnané?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Ja by som určite nehovoril o politických vyhláseniach, pretože my sme už včera zvolali krízový štáb, kde 
ako ministerstvo vnútra nesieme zodpovednosť za manažovanie tej situácie. Dnes bol zase povodňový 
štáb, ktorý je v gescii ministerstva životného prostredia, kde nás informovali naši meteorológovia 
o tom, že tá predpoveď sa zhoršila oproti včerajšku. Vidíte čo sa deje v Čechách, kde minister vnútra 
pán Rakúšan komunikuje to, že na Čechy sa valí prípadná storočná voda. Môžem potvrdiť to, že tá 
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situácia a respektíve predpoveď dnes je o čosi horšia ako bola včera, nakoľko tie zrážky by mali 
pokračovať aj v pondelok, možno aj v utorok. Chcem jasne deklarovať pripravenosť všetkých zložiek, aj 
teraz idem z terénu aj veľmi pekne ďakujem za to, že túto reláciu vieme prednahrávať, pretože v sobotu 
ráno je zvolaný krízový štáb a je predpoklad toho, že sa vyhlásiť 3. stupeň pohotovosti práve na rieke 
Morava a s tým súvisia jednotlivé procesy, ktoré my sme spustili dnes.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Keď sa pozrieme na tú pripravenosť, koľko je povedzme techniky, alebo hasičov, záchranárov 
pripravených zasiahnuť, pokiaľ tá situácia dospeje do kritického stavu?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Na našej záchrannej brigáde v Malackách, kde včera zasadal krízový štáb, je sústredená všetka 
technika a máme tu asi 13 vysokotlakových čerpadiel. Máme aktivovaných všetkých dobrovoľných 
požiarnikov, sú v pohotovosti. Všetci policajti v rámci Bratislavského a Trnavského kraja sú rovnako 
v pohotovosti.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Čiže hovoríme o stovkách ľudí?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Sú to stovky ľudí. Armáda dala k dispozícii 40 vojakov, nejakých ďalších 12 je na ceste rovnako aj 
technika je v pohotovosti, ktorou disponuje armáda v prípade, ak by sa tá situácia zhoršila. Ja určite nie 
som ten, ktorý by nejako chcel strašiť alebo niečo podobné, ale myslím si že vždy je potrebné byť radšej 
pripravený, ako keby sme mali byť na konci dňa prekvapený. No situácia je taká, aká je, a my tu 
samozrejme postupujeme tak, ako nám káže povinnosť.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Napriek tomu sa spýtam, vy hovoríte, že sme ako Slovensko pripravení, avšak, ak tá situácia dospeje 
do takého bodu, že to nebudeme zvládať. Na koho sa obráti minister vnútra ako prvý? Máme možno 
prisľúbenú pomoc zo zahraničia, že pokiaľ by sme to naozaj nezvládali, niekto by nám podal pomocnú 
ruku?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Práve preto sme konali vopred, aby sme boli schopní všetky tieto nástrahy zvládnuť samostatne ako 
Slovenská republika. Hovorím, ak by bol nejaký problém v rámci hasičského zboru, že tie kapacity sa 
musia navýšiť, preto bude zapojená aj armáda. Dnes náčelník štábu deklaroval, že k dispozícii je asi 860 
príslušníkov armády, ktorý v tomto prípade vedia pomôcť, čiže ja nemôžem čítať niektoré vyhlásenia 
médií o tom, že táto voda je akýmsi politickým vykúpením pre, pre koalíciu je to pre mňa.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Čiže odmietanie povedzme možno aj určité naratívy, že sa z toho môže vytĺkať v koalícii politický 
kapitál?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Potom sa treba opýtať aj ministra vnútra v Českej republike, pána Rakúšana, že či on ide pomáhať 
tejto vládnej koalícii a že či vybavil v ich prípade tisícročnú vodu a v našom prípade storočnú vodu ako 
dnes hovorila, hovorili predstavitelia SHMÚ, že na Slovensku sa môže valiť aj storočná voda. Našou 
povinnosťou je urobiť všetko pre to, aby sme chránili život, zdravie a majetok občanov Slovenska a ja 
ako minister vnútra urobím všetko pre to, aby sme toto zabezpečili.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pán Šimečka reaguje štát dostatočne promptne na túto krízovú situáciu, ktorá je pred nami, respektíve 
už v ktorej sa nachádzame, je to promptná reakcia, keď sme videli nejaké aktívne prípravy v podstate 
až od štvrtka? V úvodzovkách až od štvrtka?“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„V prvom rade veľmi dúfam, že tie škody na majetku, na zdraví občanov budú čo najmenšie a je dôležité, 
aby sa ľudia pripravili na to, že tie najbližšie dni môže byť ťažké najmä na západe Slovenska. Bolo by 
ľahké z toho robiť politiku, mohol by som tu hovoriť o tom, ako minister životného prostredia Taraba 
povyhadzoval všetkých kompetentných úradníkov, či už zo SHMÚ, alebo z výskumu 
vodohospodárskeho, ale teraz na to nie je priestor. Teraz naozaj nás čakajú ťažké dni a ja chcem oceniť 
prácu všetkých, vrátane zložiek ministerstva vnútra, vrátane všetkých starostov, samospráv, ktorí sa 
podieľajú na tom, aby, aby sme to tento víkend zvládli.“ 
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Matej Baránek, moderátor 
„Napriek tomu, vy hovoríte teda o akomsi ne vytĺkaní politického kapitálu, avšak dnes, v piatok, prišla 
aj reakcia z Progresívneho Slovenska, že chcete zvolať mimoriadny parlamentný výbor a chcete tam 
grilovať ministra životného prostredia. Považujete to v tejto situácii, v ktorej sa nachádzame, 
za adekvátne? Nemala by sa tá politická scéna naprieč koalíciou a opozíciou práve v takýchto krízových 
situáciách spojiť a aby tie konflikty išli bokom?“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Súhlasím, pretože ten výbor má byť o niečom inom, nie o aktuálnej povodňovej hrozbe. Má byť, ak sa 
nemýlim, o ministrových plánoch o prehradení starého Dunaja, čo je.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Áno, ale prišla tá informácia teraz, takže preto sa pýtam.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„No lebo on ju tento týždeň zverejnil, ale tá sa netýka, ani ten výbor sa nemá týkať toho, čo treba teraz 
urobiť v týchto hodinách doslova, ale samozrejme, že sme mimoriadne kritický k práci ministra Tarabu, 
k čistkám, ktoré robí na svojom rezorte. K plánom akým je aj tento, ktoré do budúcna môžu zhoršiť našu 
pripravenosť, napríklad také povodne, ako ako môžu hroziť aj teraz a chceme sa ho na to pýtať. 
Parlament je tu od toho, aby kontroloval prácu vlády, prácu jednotlivých ministrov a povinnosťou 
ministrov všetkých je zodpovedať sa národnej rade a prísť na výbor vysvetliť svoje plány, ktoré, 
opakujem, teraz sa netýkajú toho, čo v tejto chvíli treba urobiť.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Rozumiem, ale aby sme to teda nejako zarámcovali, sme ako štát z vášho pohľadu opozičného lídra 
pripravení na to, aby sme zvládli tie nasledujúce dni?“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Pevne verím, že áno. Myslím si, že najmä pokiaľ ide o ministerstvo životného prostredia, mohli sme byť 
v lepšej situácii, keby sme tam mali kvalitných odborníkov, ktorí tam sú roky rokúce ako napríklad 
odvolaný šéf SHMÚ, ale to teraz nie je podstatné. Ja pevne verím, že tú situáciu zvládneme s čo 
najmenšími škodami.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pán minister, možno ešte také praktické otázky. Pokiaľ, keď to zoberiem na seba, pokiaľ bývam 
v záplavovej oblasti a vytopí mi v nasledujúcich dňoch dom, na koho sa mám obrátiť? Komu mám volať? 
Vieme, že v takýchto krízových situáciách je často problém aj s linkami čo sa týka spojenia.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Ja musím povedať, že ľudia, ktorí sa dnes na krízovom štábe povodňovom stretli aj so SHMÚ a ľudia 
z ministerstva životného prostredia, sú odborníci na svojom mieste a dneska zásadným spôsobom 
pomohli k tomu, aby sme nastavili tie postupy, na ktoré sa presne aj vy pýtate. Je tu krízové riadenie 
štátu, kde prebieha komunikácia s našou samosprávou aj so starostami, a preto jednotlivé aj dotknuté 
obce sú už dnes vopred informované. Preto sme aj informovali starostov obcí, kde je možné, že k tým 
záplavám dôjde, pretože tento často ešte nevieme identifikovať, kde sa tá rieka môže prevaliť.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Počuli sme aj v úvode, že Moravský Svätý Ján je veľmi krízové miesto.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Áno, to je obec, kde je vysoká pravdepodobnosť, že sa takéto niečo udeje, aby pripravili najmä našich 
seniorov aj osoby zdravotne ťažko postihnuté na to, že k tej evakuácii môže dôjsť. Práve preto sme ten 
krízový štáb zvolali už vopred, 2 dni predtým, ako tu vôbec tie dažde boli, aby sme na všetky tieto 
situácie pripravení boli a tu chcem jasne deklarovať, že aj ministerstvo životného prostredia, aj 
odborníci v krízovom štábe, ktorí tam sú, vedia presne čo majú robiť a preto ma mrzí, že namiesto toho, 
aby, tak ako sa to už častokrát zo strany opozície hovorilo, že chcú ukľudniť tú situáciu, tak ešte aj teraz 
musíme tu robiť v tomto nejakú politiku.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Posledná vec. V Česku politici vyzvali ľudí, ktorí bývajú v záplavových oblastiach, aby si zbalili 
evakuačné kufre, vy takúto podobnú výzvu dávate tiež ľuďom?“ 
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Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Nie. V Česku tá situácia už teraz vedia, že bude pomerne dramatická. My musíme počkať nejaký čas. 
Dnes je vyhlásený stupeň 2. stupeň v rámci rieky Morava. V sobotu o 9. bude zasadať krízový štáb, kde 
s vysokou pravdepodobnosťou sa vyhlásiť 3. stupeň tejto pohotovosti a následne budeme vedieť, ako 
sa situácia vyvíja. To, že môže dôjsť k nejakým evakuáciám samozrejme nevylučujeme, preto je 
v pohotovosti aj armáda, aj hasiči robia maximum na to, aby zvýšili korunu hrádze, cez ktorú môže tá 
rieka pretiecť, ale to sú kľúčové preventívne opatrenia, aby sme potom mohli eliminovať následne tie 
škody, ktoré vzniknúť môžu. Chcem ubezpečiť všetkých, že vieme, čo robíme a nevznikne tu taký chaos 
a panika, ako keď štát musel zvládať posledné krízy za 3 a pol roka.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pán Šimečka, vláda zvykne pokiaľ dôjde ku krízovým situáciám a naozaj nastanú nejaké  škody 
na majetku, tak zvykne schvaľovať určité odškodnenie. Pokiaľ k niečomu takémuto dôjde, samozrejme, 
nikomu nič podobné neželáme, opozícia podporí niečo podobné? Určitú finančnú kompenzáciu mám 
na mysli.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Pracujeme teraz so scenárom, že tie škody budú veľké, že ľudia budú potrebovať odškodné. Stále 
veríme, že nie, že tie predpovede najhoršie sa napokon nenaplnia, ale pochopiteľne, keby tie škody boli 
veľké, keby sa vyliala Morava, prípadne keby to bolo ešte závažnejšie, tak je potrebné o tom uvažovať. 
Uvidíme, ako sa ten víkend zvládne. Uvidíme, aké tie škody budú. Uvidíme, ako k tomu potom pristúpi 
vláda. My sme tomu otvorení.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Ak môžem iba doplniť. Ďakujem pánovi Šimečkovi za takúto podporu, viete, vláda sa k tomu postaví 
rovnako, ako keď sme nastúpili a behom 3 dní čo táto vláda vznikla, sme boli schopní prísť na východ, 
kde sa udialo zemetrasenie. Predchádzajúca vláda, bohužiaľ, toto nedokázala za mesiac. My sme za 3 
dni na východe Slovenska boli, pomohli ľuďom pri zemetrasení a rovnako sme konali aj teraz, pretože 
to sa týka aj dnešného dňa.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Čiže ste pripravení, pokiaľ by došlo.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Áno, iba posledná veta. Viete, bohužiaľ, minulý víkend, to súvisí s touto témou, došlo k strate na živote 
jedného z dobrovoľných hasičov, ktorý zasahoval minulý víkend, ja som tam bol pri Ludrovej doline. 
Vláda konala a vyčlenila 50 000 pre pozostalú rodinu a v takomto prípade si myslím, že je povinnosť 
vlády pomôcť ľuďom aj ak dôjde k nejakým podobným škodám na majetku, alebo na zdraví, je to naša 
povinnosť, tak ako sme pomohli pri odškodnení na zemetrasení, ako sme pomohli odškodniť rodiny po 
zosnulých hasičoch, rovnako budeme konať aj v tomto prípade.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Nepriaznivé počasie nie je jediná téma, ktorú tento týždeň žije Slovensko, ľudia čakajú predstavenie 
šetriacich opatrení, takzvaný konsolidačný balíček, tie šetriace opatrenia prakticky zasiahnu každého 
jedného z nás. Otázka znie, ako veľmi sa konsolidácia dotkne našich vreciek. Pán minister, je už v koalícii 
dohoda na tomto balíku?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Viete, kým nie je dohodnuté všetko, tak nie je dohodnuté nič. Samozrejme, nečaká nás nič ľahké. 
Ja som to hovoril už pred voľbami, že Slovensko bude čakať pomyselná cesta peklom a teraz si musíme 
uvedomiť, v akej kondícii sme prebrali krajinu. Toto je dôležité si pripomenúť, pretože...“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Tie argumenty poznáme. Pán minister opakuje to Hlas, opakuje to Smer.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Iba tu chcem povedať a myslím, že aj pán Šimečka mi dá za pravdu, že tá situácia v akej prebrala 
verejné financie vláda Igora Matoviča v roku 2020 od Petra Pellegriniho a v akej my sme prebrali 
Slovensko po vláde Matoviča, Hegera, aj po vláde pána Ódora, ktorý je už dnes súčasťou Progresívneho 
Slovenska, je diametrálne odlišná. Slovensko je v extrémne zlej kondícii a my musíme prijať také šetriace 
opatrenia, ktoré sa z môjho pohľadu ako šéfa sociálno-demokratickej strany čo najmenej dotknú tých 
najohrozenejších skupín a práve preto dnes sedíme....“ 
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Matej Baránek, moderátor 
„Je tam dohoda v koalícii?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Dnes sedíme s našimi koaličnými partnermi a snažíme sa ich nastaviť tak, aby ten princíp bol taký, 
že sa na to šetrenie musia podieľať tí, ktorí možno majú aj dnes vyššie príjmy, aby tam bola určitá miera 
solidárnosti.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„V stredu ich predložíte na vládu?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Tí, ktorí sú vysokopríjmoví sa podieľali na tom, aby sme zasanovali tých, ktorí majú nízke príjmy, aby 
sme pomohli našim dôchodcom, aby sme vedeli nastaviť rovnako aj kompenzácie pri cenách energií. To 
sú priority, ktoré tam Hlas mať chce.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„V stredu ich predložíte na vládu?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„A ja verím, že sa nám to podarí urobiť už budúci týždeň. Myslím, že smerujeme k dohode.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Konkrétne opatrenia zatiaľ?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Ako som povedal, kým nie je dohodnuté všetko, tak nie je dohodnuté nič, ale zarámcoval som vám, 
čo pôjde, o čo pôjde Hlasu, aby sme ochránili tých ľudí, ktorí potrebujú pomoc štátu.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Ja sa vás ešte budem pýtať na tie konkrétne návrhy, o ktorých sa hovorí na verejnosti. Pán Šimečka, 
akoby ste reagovali vy, akoby konsolidovala opozícia, pokiaľ by bola pri moci?“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Určite nie tak, ako doteraz konsolidovala táto vládna koalícia. Teraz sa bavíme o tom balíčku sklonku 
minulého roku. Ktorý v podstate sa dá nazvať dekonsolidáciou, pretože ešte viac zadĺžil náš štát. 
Dôležité je to povedať práve v tom kontexte, keď pán minister hovorí o tom, v akom hroznom stave 
našli verejné financie, tak iba by som mu pripomenul, že v roku 2020, keď končila Pellegriniho vláda, 
sme mali 7. najhorší výsledok verejných financií v celej Európskej únii. Áno, mali sme 1 percentný deficit, 
ale veľká časť štátu mala prebytok, pretože bola ekonomická konjunktúra. Zároveň je pravda, že táto 
vláda potrebovala pridať dôchodcom, aby uľahčila kandidatúru, prezidentskú kandidatúru Petra 
Pellegriniho, zvýšila deficit na dnešných 5-6 percenta HDP, ak sa nemýlim.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Hovoríte o nižšej DPH-čke?“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Čiže ešte viac zadĺžila štát.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Hovorí to aj priamo Robert Fico, čo sa týka nižšej dépeháčky na potraviny, že DPH na potraviny by 
mohla klesnúť na 5 až 0.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„A všetko ostatné sa zdražie.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Na 2. strane viaceré, ďalšie tovary by mohli stúpnuť na 22 až 23 percent. Čo sa týka DPH, toto ako 
vnímate?“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„V 1. rade je pre mňa veľmi náročné komentovať čokoľvek v tejto chvíli, pretože máme iba útržkovité 
informácie. Niečo povie premiér na tlačovke, niečo povie pán minister tu, Andrej Danko zasa hovorí, 
že si treba požičiavať ešte viac, lebo veď to nevadí, veď môžme sa zadĺžiť ešte na roky, roky dopredu. 
Každý hovorí niečo iné, vôbec nie je jasné, aký, aké parametre ten balíček bude mať, a to sme teda 
v septembri. Ja si pamätám, my sme boli s pánom ministrom v televíznej relácii asi ešte v apríli, kde 
teda už vtedy som vravel, že je neskoro na to, aby sme mali serióznu debatu o tom, ako ušetriť 1.5 
miliardy eur. Obrovská suma, ktorá sa dotkne, a tu sa zhodujeme, každého z nás. Ja nerozumiem, ako 
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je možné, že sme tu na začiatku pomaly v 1/2 septembra a stále nevieme, aké budú tie základné 
parametre toho šetrenia, či sa teda zvýši DPH, alebo sa nezvýši.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pokiaľ by to tak bolo, podporí ju PS?“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„My nevieme čo to bude. Nevieme, s čím vláda príde, keď teda to vláda predloží, potom k tomu 
zaujmeme stanovisko. Iba teda chcem povedať, že pokiaľ ide o potraviny, tak neviem, či ste si všimli, 
ale potraviny rastú za posledný rok, dnes to konštatuje štatistický úrad, ktorý mimochodom je vedený 
politikom Smeru, čiže nesplnila vláda tie očakávania, ktoré od nej voliči mali, že zníži ceny potravín, 
naopak, potravín stále rastú. Nie je také samozrejmé, že keď znížite DPH aj drasticky, že to okamžite 
a dlhodobo bude znamenať zníženie, alebo minimálne zastavenie rastu cien potravín. Zároveň všetko 
ostatné bude drahšie, ale to najdôležitejšie, čo sa mi zdá, a to je to pokrytectvo tejto vlády, že hovoria, 
že všetkých čaká ťažké obdobie. Budeme si musieť utiahnuť opasky a zároveň si zvýšili platy vo vláde. 
V januári.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Dostaneme sa k tým v úvodzovkách atómovkám.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„A každému hovoria, že budú musieť platiť vyššie dane, že budú vyššie poplatky.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pán minister, čo sa týka DPH-čky, bude sa znižovať na potraviny?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Povedal som vám, že kým nie je dohodnuté, všetko nie je dohodnuté nič.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Podporí Hlas nižšiu DPH?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Podporíme nižšiu DPH na základné potraviny určite.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„A pokiaľ by išlo o DPH, ktorá by sa mala zvyšovať na iné tovary, toto rovnako podporíte?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Povedal, som, že kým nie je dohodnuté všetko, nie je dohodnuté nič, ale dovoľte mi reagovať na slová, 
ktorá tu povedal pán Šimečka. Pán Šimečka, povedal to minister financií vašej progresívnej vlády, pán 
Horváth, že stav verejných financií aké táto vláda Roberta Fica prevzala je najhorší v histórii Slovenskej 
republiky, to sú slová nominanta, ktorý bol za Progresívne Slovensko.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Skúsme konkrétne riešenia.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Nie, ja iba teraz sa tu bavíme o tom, ja reagujem na pána Šimečku.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Viem, že reagujete na slová pána Šimečku, ale skúste odpovedať aj na moje otázky.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Vláda na čele s p. Ódorom nám tu nechala viete aké konsolidačné opatrenia, ktoré navrhovali, aby sa 
udiali? Tak, aby sa škrtalo 7 miliárd eur. Tie lego kocky, ktoré postavil pán Ódor..“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Viaceré z nich viete používať aj dnes.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Neskáčte mi do reči. Boli na úrovni 7 miliárd, aby si to poslucháči Slovenského rozhlasu  dali, že čo by 
to znamenalo, to by znamenalo, že by sa to rušilo všetko, žiadne 13. dôchodky, žiadne kompenzácie 
cien energií, vycucali by ste z tých ľudí ešte aj posledný cent. To boli návrhy programu Progresívneho 
Slovenska.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pán minister, spýtam sa.“ 
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Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Vy tu hovoríte o tom, že ceny rastú, pán Šimečka, tu boli povedané nejaké fakty, pán minister 
za predchádzajúcej vlády...“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pán minister, nebudeme z toho robiť monológ.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Ten nárast cien je trojpercentný. O čom tu hovoríte, pán Šimečka?“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Rastú ceny potravín.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Základný košík potravín lacnene, o čom to hovoríte, keď 30% tu rástli potraviny a vy ste sa ako 
Progresívne Slovensko nikdy ľudí nezastali a teraz keď rastú 3 percentá, tak ako všade v Európe, tak 
budete takto populisticky hovoriť.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pán minister, spýtam sa.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Posledná, posledná vec.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Nie.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„13. dôchodok vy kritizujete v Progresívnom Slovensku.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Pán minister, nechajte moderátora položiť otázku.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Keď nás chcete kritizovať na plnenie vládneho programu, tak nás za to pokojne kritizujte. Bola to jedna 
z našich vlajkových lodí a ja som rád, že každý dôchodca dostane v tomto roku 13. dôchodok vo výške 
606 eur, pretože keby ste tu boli vy, tak dôchodcovia by nedostali nič, ešte aj to posledné čo majú, by ste 
im zobrali. Uvedomte si, že dôchodcovia bola skupina ľudí, ktorí sa za vlády pána Matoviča aj vás pána 
Ódora tu prepadla do pásma chudoby v počte 500 000 dôchodkov.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Musím reagovať na pána ministra.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pán Šimečka, hneď vám hneď vám dám slovo, ale ešte vám poviem jednu vec. Skúsme.., jednoducho.., 
padli tu...“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Ja z toho nerobím, len som vám odpovedal na otázku. A reagoval som na pána Šimečku.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Nie, neodpovedali ste na otázku. Nerobme tu z toho z tohto priestoru holubník, skúsme ísť vecne 
po týchto témach. Spýtam sa vás potom ešte jednu vec. Pán Šimečka, jednou vetou.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Nerobme z toho holubník, veľmi správna poznámka, ja len, keďže tuto pán minister útočil na vládu 
Progresívneho Slovenska, ako to nazval...“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Jednou vetou vás poprosím.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Tak je pravda, že minulý rok, keď ste nastupovali do vlády, boli, bola situácia v slovenských verejných 
financií najhoršia a dnes má, dnes je najhoršia z celej eurozóny, ale vy ste ju ešte zhoršili, ešte zhoršili, 
pretože ste potrebovali pridať dôchodcom, čo je super, a ja by som bol veľmi za to, len na to nemáme 
peniaze, a vy ste to urobili preto, aby pán Peter Pellegrini mohol byť zvolený prezidentom republiky. 
Posledná vec, keď sa odvolávate neustále na vládu.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Nie, pán Šimečka, preto sme im pridali, lebo žobračili.“ 
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Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Nechajte, nechajte ma dohovoriť poslednú vetu. Stále sa tu odvolávate na vládu Ľudovíta Ódora. On 
vládol 5 mesiacov bez dôvery v parlamente, vy ste vládli už dvakrát dlhšie. Táto 4. vláda Roberta Fica 
už vládne dvakrát dlhšie než Ľudovít Ódor, tak sa prosím vás nevyhovárajte furt na úradnícku vládu bez 
dôvery v parlamente, ktorá nás mala iba dostať k voľbám.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Dobre, páni, povedali ste si svoje stanoviská, nebudeme sa, nebudeme sa púšťať do týchto minulých 
tém, pán minister. Pán minister, ešte raz, skúsme sa rešpektovať. Skúsme ísť vecne. Môžeme sa tak 
dohodnúť?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Ja iba reagujem na pána Šimečku. Hádam mi dovolíte, aby som mohol reagovať na klamstvá, ktoré 
pán Šimečka tu hovorí.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pán Šimečka je váš oponent. Ja som váš partner v debate, samozrejme.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Ja ho plne rešpektujem ako partnera v debate, a rešpektujte aj vy, že pán Šimečka je mojím oponentom 
v tejto debate.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„V kulároch sa hovorí, v súvislosti s konsolidáciou, že by mohli sa opäť zaviesť koncesionárske poplatky. 
Môžete potvrdiť túto informáciu?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Pán moderátor, ešte raz, nechápem, čo je nepochopiteľné na tom, ak vám raz poviem, že pokiaľ nie je 
dohodnuté všetko, nie je dohodnuté nič.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pýtam sa na konkrétne veci, pretože aj vaši voliči čakajú na konsolidačný balíček a konkrétne 
opatrenia.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Tak sa najprv budeme baviť vo vnútri koalícii a potom to odprezentujeme smerom na verejnosť. Verte 
mi, že sa blížime k finále, ale pokiaľ nemáme dohodu na všetkom, ja vám tu nebudem dávať čiastkové 
veci.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Podporili by ste návrat koncesionárskych poplatkov?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Pre nás je priorita, aby tá konsolidácia bola postavená na solidarite, aby sa tí silnejší poskladali tým 
slabším, ktorí jednoducho potrebujú pomoc štátu. Ak sme hovorili v Hlase o silnom štáte, tak ten silný 
štát si predstavujeme tak aj pri tejto konsolidácii.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Podporili by ste ako Hlas návrat koncesionárskych poplatkov?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Ja si viem predstaviť debatu o tom, že či sa koncesionárske poplatky zavedú alebo nezavedú, ale 
aktuálne to témou nie je.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pán Šimečka, vy by ste podporili takéto konsolidačné opatrenie, pokiaľ by sa naozaj potvrdilo, že je na 
stole?“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Opäť, bavíme sa o niečom, o čom možno s výnimkou pána ministra normálni smrteľníci nemajú čo 
tušiť, o tom, aký bude konsolidačný balíček, by sme hlasovali proti zrušeniu koncesionárskych 
poplatkov, keď to bolo v minulom parlamente. Ja len chcem zdôrazniť jednu vec, že dnes naozaj platíme 
35 miliónov euro. Mimochodom, na na iba na splátky dlhu, hej, a za to by sme 4 roky mohli mať takú 
lepšiu nemocnicu, za to by sa dali postaviť škôlky, školy, čiže to nie je to nie je malá vec a ten nárast 
napríklad iba na dlhovej službe bude dramaticky rásť v najbližších rokoch, ak sa tá konsolidácia 
nepodarí, lebo stratíme dôveru trhov Preto ma znepokojuje, že tu si ministri posielajú odkazy, alebo 
koaliční lídri cez médiá, že čo by tam chceli mať, čo by tam nechceli mať.“ 
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Matej Baránek, moderátor 
„Rozumiem, pán Šimečka, len tá otázka bola jasná v súvislosti s koncesionárskymi poplatkami. 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Tam som dal jasnú odpoveď, ale opäť podľa mňa tá konsolidácia, ale aj tá minulá, čo reálne ani nebola, 
z roku 2023, ale aj táto je celá o tom, ako napríklad, ak to tak teda bude, že sa budú zvyšovať odvody, 
ak je to tiež medzi diskutovanými opatreniami, budú sa zavádzať vyššie dane, bude sa napríklad 
zavádzať daň z transakcií a ja iba chcem, aby sme ľuďom neklamali, že všetky tieto veci budú mať 
pravdepodobne vplyv na naše peňaženky.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Dozvieme sa to pravdepodobne v stredu.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Andrej Danko napríklad hovorí, že veď zdaníme banky, masívne, a tým pádom sa to on hovorí nedotkne 
ľudí, ale to sa predsa všetko dotkne ľudí.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Čo ste teda pripravený napríklad opozícia podporiť, pokiaľ by to došlo do parlamentu? Čo sa týka 
konsolidácie.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„No, ono to zrejme bude jeden balíček, zrejme to bude jeden zákon.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Ale môže sa hlasovať aj v parlamente...“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Minule to bolo tak, že sa hlasovalo o jednom balíku, ktorý bol zlý, a preto sme ho nemohli podporiť.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Čiže zatiaľ nevie Progresívne Slovensko povedať, že čo podporí, pokiaľ to nebudete vidieť, napriek 
tomu, že čo lieta vo verejnom priestore?“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Ani z toho, čo je vo vládnom, vo verejnom priestore, sa mi zdá, že je to veľmi zlý spôsob konsolidácie, 
ktorý nepomáha tomu, aby sa nám naštartovala znovu ekonomika, lebo to predsa potrebujeme, a keď, 
napríklad, zvýšite daňovo odvodové zaťaženie, zaťaženie práce, ktoré už dnes patrí k najvyšším 
v eurozóne a v Európskej únii, no tak to naozaj nebude stimulovať ekonomický rast. Jeden príklad a ja 
neviem čo tam budú ďalšie veci.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Jednou vetou.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Pán Šimečka, ja obdivujem, že tak obhajujete banky. Viete aký mali banky na Slovensku zisk za minulý 
rok? 1 miliardu eur, 1 miliardu eur. Banky obhajujete, ale dôchodcom závidíte, že dostanú 
13. dôchodok, to je pre mňa absolútne nepochopiteľné.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Posuňme tú debatu trošku ďalej. Pred dvoma týždňami, keď tu sedel, na vašom mieste pán minister, 
minister obrany Robert Kaliňák, tak som sa ho pýtal, kde bude šetriť on ako minister v rezorte. Pýtam 
sa to aj vás, kde budete vy ako minister vnútra šetriť, a to aj v tej súvislosti, že v súčasnosti je 
v parlamente návrh čo sa týka stabilizácie, keď to tak nazvem laicky policajného zboru, sú tam 
päťtisícové príspevky na stabilizáciu policajného zboru, aby policajti neodchádzali do výsluhového 
dôchodku, sú tam tie príspevky na bývanie tento rok 50 miliónov zhruba, budúci rok 100 miliónov. Kde 
teda vy budete šetriť?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Poviem vám aj k tomu úvodu, keď ste spomínali pána ministra obrany, pretože v rámci tých 
konsolidačných opatrení diskutujeme veľmi intenzívne o tom, že časť tých peňazí, ktorá je vyčlenená na 
obranu, bude použitá na civilné projekty. Či sú to cesty, či je to vnútorná bezpečnosť, či sú to nemocnice, 
to len aby bolo jasné, že za tie 2 percentá, čo je obrovský počet financií to určite nepôjde všetko na 
nákup aj dôležitých vecí, ako je protivzdušný systém, pretože pán Naď nám ho odovzdal na Ukrajinu 
a dnes nemáme nič, čiže veľká časť verím, že z týchto 2 percent pôjde na civilné projekty, ako budú nové 
nemocnice, nové cesty a projekty vnútornej bezpečnosti a keď sa pýtate, kde budem šetriť ja, tak 
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poviem vám, že kde určite nebudem šetriť. Určite nebudem šetriť na policajtoch na hasičoch, 
na záchranároch. Ja som sa prihlásil k úsiliu vlády, aby sme šetrili aj v rámci znižovania administrácie 
počtu úradníkov, takže tam môžem povedať, že je to 1 z nástrojov, ktorému sa prihlási celá vláda, že 
budeme znižovať počty úradníkov v rámci verejnej a štátnej správy.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Premiér hovoril o 30 percent.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Myslím si, že to číslo je pomerne vysoké, možno to bude číslo 30 percent do konca volebného obdobia, 
ale my máme nejaké štatistiky ako nám narástol počet úradníkov za 3 a pol roka a ja si viem predstaviť, 
že ak odhliadneme od toho, aby sme znižovali počet policajtov, záchranárov a hasičov, tak si myslím, 
že 10 percent na úradníkoch ušetriť vieme...“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Hovoríte, že nebudete šetriť na policajtoch, ako majú ale vnímať ostatní ľudia, napríklad učitelia, 
napríklad štátni zamestnanci, s ktorými sa úrad vlády nedohodol na zvyšovaní platov, ako majú oni 
vnímať toto, že idete rozdávať 5000 eurové stabilizačné príspevky policajtom?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Hádam si asi každý uvedomuje, že aj v programovom vyhlásení vlády sme za deklarovali, že chceme, 
aby Slovensko bolo bezpečnou krajinou a chceme byť bezpečnou krajinou. Tak musíme mať, 
samozrejme aj bezpečnostné zložky v štáte v dostatočnej kapacite a sile na to, aby sme vedeli každému 
obyvateľovi garantovať bezpečnosť. Ja samozrejme absolútne nijako nespochybňuje požiadavky aj 
učiteľov, prebieha kolektívne vyjednávanie. Tu ma trošku mrzí pozícia odborárov, ktorí ako keby si 
neuvedomovali tú situáciu, ktorá v štáte je a...“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Čiže majú počkať?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Z môjho pohľadu desaťpercentná valorizácia tento rok a budúci rok 10 percentná valorizácia je 
absolútne nereálna. Potom sa bavme o tom s odborármi, že pôjde k takejto valorizácii, ale aj nech oni 
pomôžu k tomu, aby sme tie počty úradníkov znížili. Ja som 1. ktorý sa k tomu hlási, myslím si, že tých 
úradníkov na Slovensku v štáte je veľa a tam určite je priestor na to, aby sme šetrili a to nie sú čísla, 
ktoré sú z hľadiska to posledná veta tejto konsolidačného balíka. To nie sú nejaké zásadné čísla, ktoré 
vám tu prinesú. Ja som videl odhad nejakého odborníka z SaS, že to je 1 a pol miliardy to ani z 1/10 nie 
je takéto vysoké číslo.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pán Šimečka, vy ste sa ten návrh čo sa týka policajtov prešiel prvým čítaním, vy ste sa ako Progresívne 
Slovensko zdržali, aj vaši odborníci na bezpečnosť hovoria, že s platmi policajtov treba niečo robiť. Nie 
je to v tejto súvislosti možno od Progresívneho Slovenska do určitej miery taký alibizmus?“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Je to veľmi nesystémové riešenie, že sa pridá novým policajtom, ktorí nastupujú do služby a potom sa 
pridá tým najskúsenejším, tým, ktorí by potenciálne už chceli odísť do dôchodku a medzitým je obrovský 
počet policajtov, väčšina, ktorí nespĺňajú ani 1 ani 2. podmienku a tí nedostanú nič.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Ale klamete, pán Šimečka.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Alebo nedostanú stabilizačný príspevok, tak, aby som to povedal.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Klamete, lebo hovoríte, že nič.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Nedostanú stabilizačný príspevok. Ja si pamätám, pán minister, že vy ste hovorili, to bolo pred pár 
mesiacmi, že sa zasadíte za zvýšenie platov policajtov.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„To som aj urobil.“ 
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Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
Alebo, a dokonca, že dáte svoju hlavu na klát. Toto nie je zvýšenie platov, toto je jednorazový príspevok, 
stabilizačný príspevok niektorým policajtom a nie všetkým.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Buď nepoznáte ten zákon alebo klamete, dovoľte mi, lebo tu sa musím zásadným spôsobom ohradiť.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Nie, pán minister, teraz má slovo pán Šimečka.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Klamete, alebo ste ten zákon vôbec nečítali.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pán minister, mali ste dostatočný priestor.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Na to budem, samozrejme, reagovať.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Ale tá najpodstatnejšia vec, lebo to sa týka aj platov učiteľov aj teraz tej diskusie s odborármi, to 
pokrytectvo, ktoré tam ja vidím, je v tom, že táto vláda systematicky 11 mesiacov je pri moci. To, čo 
robí, je, že pracuje pre seba, slúži sebe, zvýšili si platy, dali premiérovi a teraz už aj generálnemu 
prokurátorovi doživotné renty a všetkým ostatným...“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Späť k mojej otázke, pán Šimečka.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Hovoria, že nie sú peniaze na zvýšenie platov učiteľov.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Jednou vetou, ako by ste to riešili vy teda.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Ja nevravím a toto je dôležité, pán minister. Ja nevravím, že toto je iba vaša chyba, že ľudia 
v policajnom zbore odchádzajú do dôchodku, že tam naozaj hrozí personálna kríza. Do toho, 
samozrejme, tá bezpečnostná situácia sa zhoršuje vašou novelou trestného zákona, pretože rastie 
počet krádeží, pretože kriminálnici sú púšťaní z basy, to je vaša vina. To je vaša zodpovednosť, ale to, 
že policajti odchádzajú.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Nebudeme otvárať ďalšie témy.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Že policajný zbor je poddimenzovaný, nie je len váš problém, tomu rozumiem, to bola situácia, ktorá 
sa tu kopila dlhodobo. V 1. rade to, čo by sme robili my, by sme nevyháňali policajtov zo služby. Veď od 
začiatku, keď je minister vo funkcii útočí na policajtov, vyháňa ich zo služby tých často policajtov tých, 
ktorí tam boli elitní v rámci NAKA, útočí na nich verejne alebo ich potom preloží niekde na druhý koniec 
republiky a aké asi prajné prostredie pre prácu to vytvára, no kto bude chcieť ísť pracovať do takéhoto 
prostredia, kde minister dehonestuje pracovníkov polície a NAKA verejne a útočí na nich. To je 
mimochodom 1 vec, ktorú ja by som nerobil a určite by to zlepšilo motiváciu ľudí pracovať v policajnom 
zbore.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pán minister, jedna veta.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Tak, dovoľte mi zareagovať, nie, to nebude jedna veta.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Nemôžeme ísť na 10 minút.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Prosím, ja tu odmietam, aby vo verejnoprávnom priestore odznievali lži a klamstva a teraz..“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Preto máte možnosť reagovať.“ 
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Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Buď ste rovnaký klamár, ako je Igor Matovič, alebo ste rovnako neschopný ako Igor Matovič, pretože 
verejne klamete. Od 1. septembra dostane každý jeden policajt k platu o 100 eur navyše mesačne                
a v rámci zákona, ktorý teraz je v parlamente dostane nový policajt 5000 eur, ten, ktorý má odslúžených 
20 a viac rokov 5000 eur a každý jeden policajt v priemere o 200 eur k platu navyše. Viete čo to je?“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Plat ste nezvýšli, inými slovami.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Ešte raz. Keď má niekto 1000 eur tak od 01.01.2025 tak bude mať 1200 eur. Ako to viete nazvať inak 
ako zvýšenie platu pán Šimečka? Takže buď ste ten zákon vôbec nečítali a nemáte ani najmenšie tušenie 
o čom sú potreby policajného zboru, pretože potom by ste nezavádzali ako policajti odchádzajú. 
Najväčší odliv v policajnom zbore bol za čias kedy váš odborník v Progresívnom Slovensku, pán Spišiak, 
radil pánovi Mikulcovi, to boli odchody na úrovni 1500-1800 ľudí. Tento rok máme zatiaľ nahlásených 
1000 ľudí, ktorý odchádza z polície. Takže, buď, pán Śimečka, absolútne ten zákon nepoznáte, alebo 
verejne klamete, tak sa prosím vyjadrite, či ste klamár, alebo nie ste rovnaký odborník ako pán 
Matovič.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Jedna veta a posunieme sa ďalej.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Čiže systémovo ste nevalorizovali platy policajtom.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Zvýšili plat každého policajta v priemere o 200 eur od 01.01.2025.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„To je to, o čom hovorím.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Páni, skúsme sa trochu upokojiť, máte pred sebou minerálku, pán minister vy sa, vy už pijete, môžete 
sa napiť.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„A veď pozrite sa, možno to policajtom bude stačiť - 5 tisícový stabilizačný príspevok.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Klamali ste, alebo tomu nerozumiete. To je jednoducho systémová konsolidácia zvýšený o 200 eur 
od 01.01.2025 od 1.9. o 100 eur, tak buď klamete, pán Šimečka, a sa za tie klamstvá ospravedlňte, 
alebo povedzte, že tomu absolútne nerozumiete. Ste v strane takzvaných odborníkov, ale o riadení 
policajného zboru nemáte rovnako páru ako nemal pán Spišiak a preto za 3 a pol roka.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Iba ste potvrdili moje slová.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Stačilo, stačilo. Zdá sa, že konsolidácia je výbušná téma. Skúsme prejsť na tú možno ešte výbušnejšie 
tému a to je odvolávanie pána Šimečku v parlamente z postu podpredsedu parlamentu. Tu vás chcem 
naozaj poprosiť a vyzvať, lebo vidím, že máte čo máte si čo vydiskutovať a máte si čo povedať, naozaj, 
nebuďme jak kohúti na nejakom smetisku. Naozaj rozhlas a verejný priestor nie je smetisko. Chcem sa 
spýtať v tejto súvislosti stanovisko aj opozície aj koalície poznáme, je to, je to jasné. Odznelo to už 
niekoľkokrát, avšak pán Šimečka, chcem sa spýtať, koalícia vás obviňuje z určitých vecí, z prepojenia 
vašich rodinných príslušníkov na to, že keď ste boli v aktívnej politike, že čerpali štátne dotácie. 
Vy hovoríte na stranu koalície presne to isté, že premiér čerpal, jeho rodinní príslušníci čerpali dotácie, 
rovnako ste predložili veľký zoznam politikov aj Hlasu, ktorých rodinní príslušníci čerpali dotácie. Ja sa 
však pýtam na tú vecnú stránku, nie je načase možno, aby Progresívne Slovensko predložilo pravidlá, 
aby sme už nič takéto v budúcnosti neriešili? Určité podozrenia kto, čo, kedy, kde čerpá jednoducho 
nastaviť jasné pravidlá, že rodinní príslušníci aktívnych politikov nemôžu čerpať dotácie.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Veď pravidlá o konflikte záujmov máme dané zákonom predsa.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Či ten zákon nie je namieste spresniť.“ 
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Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Ja som v konflikte záujmov nebol ako dokázal aj audit, ktorý si samo ministerstvo spravodlivosti dalo 
vyrobiť, aby ma teda mohli očierniť a ešte ten samotný audit hovorí, že žiadny konflikt záujmov tam 
nebol. Toto je čisto politická pomsta Roberta Fica za naše našu dobrú opozičnú prácu.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Tento argument poznáme, pýtal sa na tú vecnú stránku.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Tá vecná stránka je taká, že áno, áno, kým ja som bol buď v mimoparlamentnej opozičnej strane, alebo 
som ešte ani nebol politikom, tak občianske združenia, v ktorom je aj moja mama, alebo moja partnerka 
dostávali dotácie, ale mimochodom aj za vlád Smeru, aj za všetkých vlád, ktoré tu boli za posledných 
10 rokov, lebo sú to dobré projekty a teraz ja som nemal absolútne žiadnu možnosť to ovplyvniť, lebo 
som buď nebol v politike, alebo som bol v mimoparlamentnej strane, ktorá mala 1 poslanca. Ten rozdiel 
je, že pokiaľ ide napríklad o premiéra Fica, alebo viacerých koaličných politikov, ktorí rovnako brali 
dotácie v miliónoch, tak oni boli vtedy pri moci, čiže aspoň teoreticky mohli ovplyvňovať dotačnú 
politiku, premiér špeciálne, ale aj niektorí iní. My sme dali von zoznam a to bola iba taká námatková 
námatkový pohľad na centrálny register, je tam 20 poslancov a teraz ja si nemyslím a sme to veľmi 
precízne formulovali. Ja si nemyslím, že za to, že niekto dostáva dotáciu, hoci aj koaličný poslanec, alebo 
jeho brat, alebo jeho syn, že to automaticky znamená niečo zlé, ak tam nie je konflikt záujmov, tak to 
neznamená, že tí ľudia sú zlodeji.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Ak tomu správne rozumiem, Progresívne Slovensko.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Máme zákon, ktorý definuje konflikt záujmov.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Progresívne Slovensko teda nepredloží nejakú legislatívu, ktorá by povedzme nejako spresňovala, ako 
môžu rodinní príslušníci aktívnych politikov čerpať dotácie?“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Podľa nás ten zákon je presný, veď ani koalícia ho nechce meniť, lebo toto neni o nejakom zákone. Ja 
som žiadny zákon neporušil, o tom nemôže byť ani reči.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„To nikto ani nehovorí.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Veď, samozrejme, že to nikto nehovorí. Oni na tej schôdzi, ktorá bola vo štvrtok mimoriadna schôdza, 
nedokázali predložiť jediný argument, prečo by som ja mal byť odvolávaný, preto hovorím, že je to čistá 
politická pomsta Roberta Fica. To, čo my sme urobili, je, že sme zverejnili naozaj nie asi vyčerpávajúci 
zoznam všetkých koaličných politikov, ktorí tiež dostávajú dotácie a pritom ja som žiadne dotácie 
nedostával a my hovoríme, že teda aspoň merajme rovnakým metrom. Tak keď odstúpi predseda vlády, 
keď odstúpia napríklad pán Huliak, ktorý dostával milióny dotácií a jeho rodina z postu predsedu 
výboru, alebo pán alebo pán Michelko, ktorý dostal dotácie od fondu na podporu umenia, keď oni 
odstúpia všetci, tak je to rovnaký meter a potom aj, aj aj premiér, tak potom aj ja sa vzdám postu 
podpredsedu národnej rady.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pýtal som sa na to premiéra, pýtal som sa to lídra opozície, pýtam sa to aj lídra Hlasu - predložíte 
takýto zákon, ktorý by spresňoval to, ako čerpá, ako by mohli čerpať rodinní príslušníci?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Za 1. ja nepoznám na Slovensku rodinu, ktorá by za 4 roky od štátu dostala milión dvestotisíc eur. To 
nech si poslucháči, možno že.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Skúsme vecne, pán minister, odpovedať na moju otázku.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Či poznajú takú rodinu, či ich rodina zo štátu dostala za 4 roky 1 200 000 eur.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Niekoľko takých je medzi koaličnými poslancami.“ 
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Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Ale to je ešte by bolo to najmenšie. To najhoršie na čom práve stojí vaša nemorálnosť na pozícii 
podpredsedu parlamentu nie ako pozícii podpredsedu strany, ale na pozícii podpredsedu parlamentu 
je to, že po tom, ako sa tu udialo to, čo sa udialo v Handlovej, kedy by ste mali plné ústa toho, že idete 
ukľudňovať spoločnosť, tak ste v lete tohto roka začali organizovať protest proti 2. ministrom. 
Ministerke kultúry iba za to, že odvolala šéfa nejakého divadla.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pán minister, skúste odpovedať presne na moju otázku.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Hovorím presne k tomuto. Ministrovi spravodlivosti lebo použil zákon. V tom čase, kedy ste dostali 
na námestie 1000 ľudí pre takýto nezmysel ste, ale tým ľuďom, ktorých ste na námestia zavolali 
nepovedali, že proti týmto ministrom bojujete len preto, že vám stopli dotácie, pretože aj 
na ministerstve kultúry vám stopla pani Šimkovičová dotácie pre vašu rodinu, aj na ministerstve 
spravodlivosti vám stopol dotácie pán minister Susko, to je na tom to najhoršie, že ste vtedy tých ľudí 
na námestiach oklamali, pretože tie dôvody, na čo ste zvolávali protesty vôbec nebolo to, 
že Šimkovičová niekoho odvolala, alebo Susko použil nejaký paragraf zákona. Bolo to o tom, že ste tým 
ľuďom nepovedali, že minister Susko, ktorého kritizujete aj ministerka kultúry, vám vašej rodine stopli 
dotácie, to je nemorálne.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pán minister, poslednýkrát. Predloží Hlas zákonné opatrenia, ktoré by riešili tento problém?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Boli ste to vy pán Šimečka, ktorý ukazoval na morálnosť a politickú kultúru na pána Blahu len preto, 
že zvesil obraz a vymenil za nejaký iný, išli ste ho odvolávať.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Dobre, zdá sa, že sa, že sa, že sa nedozvieme túto informáciu.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„A teraz, namiesto toho, aby ste vyvodili politickú zodpovednosť za toto všetko čo som vám povedal, 
tak zvaľuje vinu na každého možného a porovnávate tu dotácie, ktoré niekto dostal na chránenú dielňu 
s tým, že vaša rodina dostala 1 200 000 eur a že ste robili protesty proti ministrom, ktorí stopli vaše 
dotácie, preto ste urobili protesty.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Páni, stačilo ešte. Páni, stačilo. Ešte raz vás poprosím vecná rovina, pán minister, skús mi odpovedať 
na tú otázku jedným slovom. Predloží Hlas nejakej konkrétny návrh, aby sa vyriešil tento problém, alebo 
nie?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Aký problém? Prosím vás aký problém, že pán Šimečka dostal dotácie?“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Aby, aby rodinní príslušníci aktívnych politikov teda nemohli siahať na dotácie alebo za určitých 
konkrétnejších pravidiel. Predloží to Hlas alebo nepredloží?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„To je absolútne umelá otázka.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„To nie je umelá otázka, to je relevantná otázka.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„To našu spoločnosť netrápi, keď ju niečo trápi, tak je to, že tu niekto hovorí o novej politickej kultúre, 
ostatných vyzýva na odstúpenie pri podstatne menších zlyhaniach a sám nevie vyvodiť zodpovednosť 
za zlyhania.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Dobre, nedozvedel som sa, ako bude postupovať Hlas. Pán Šimečka. Spýtam sa na to odvolávanie, 
ktorému čelíte v parlamente, je možné, že v utorok ho ustojíte?“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Úprimne povedané, neviem. Záleží to asi od toho, ako sa dohodnú v koalícii, od toho, ako zareaguje 
strana Hlas, ktorá doteraz teda bola iba vykonávateľom vôle Roberta Fica. Otázka je, či aj teraz bude 
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vykonávateľom pomsty Roberta Fica a či strana Hlas bude tým, čím, bohužiaľ, je doteraz, že si nechá 
sebou zametať trojpercentnou extrémistickou stranou Andreja Danka, ale neviem, ako to dopadne.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Viete, pýtam sa na to, lebo aj vaši poslanci hovoria, že tie kuloárne informácie sú také, že koalícia nie 
je jednotná.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Sú rôzne, nie zatiaľ minimálne z kuloárov sa zdá, že to je otvorené, ale to, čo dovoľte mi reagovať, lebo 
pán minister to veľmi presne vyjadril. Povedal, že toto je niečo, čo ľudí teraz netrápi, to ste povedali 
pred chvíľou.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Nejaká zmena zákona.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„A presne to tak je. My sme mali celý deň vo štvrtok v národnej rade debatu absurdnú diskusiu o mojom 
odvolávaní, na ktoré už aj koaliční poslanci priznávajú, že neexistuje dôvod. Okrem toho, že to chce 
Robert Fico, lebo toto naozaj nie je niečo, čo ľudí trápi v situácii, keď máme najhoršie verejné financie, 
v situácii, keď na Slovensku chýbajú lekári, chýbajú učitelia, keď tu máme problém aj s vnútornou 
bezpečnosťou. Toto rieši pán premiér Robert Fico a pritom tomu asistuje Hlas, veď, veď to je hanba 
a naozaj ja chcem veľmi dôrazne povedať, že to, čo...“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Poďme do bodky.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Že tá ten zoznam, ktorý sme aj my dali von, koaličných politikov, ktorí berú dotácie, nie je o tom, aby 
sme ich očierňovali. My im nehovoríme, že kradli, my im nehovoríme, že zneužívali svoj vplyv, iba 
hovoríme - merajme teda rovnakým metrom a nech potom odstúpia všetci. K tomu, čo hovoril pán 
minister, k protestom, sa musím vyjadriť, lebo klame. Myslíte si, že ľudia prišli protestovať kvôli mne? 
Oni prišli protestovať, pretože, pretože sa nemôžu pozerať na to, čo pani ministerka Šimkovičová robí 
v rezorte kultúry a to, že minister spravodlivosti týmto spôsobom vytiahol z basy právoplatne 
odsúdeného človeka, ktorý je blízky Smeru a mimochodom, najväčšie protesty boli v decembri minulého 
roka proti novele trestného zákona.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Pán Šimečka, viete, do čoho vyústili tie protesty? Kde ste si vyfabrikovali, vyfabulovali problémy? 
Vyustili do atentátu.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Nevyústili, pán minister, nemáte jeden dôkaz, tak neklamte.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Taký človek, ktorý na tých protestoch s vami stál a verejne sa na nich vyjadroval niekoľkokrát s tými 
transparentami, ktoré tam mal, nemyslím si to iba ja, ale aj ľudia na Slovensku vaša politika médií 
a zorganizovanie vašich protestov viedli k tomu, že človek, pán v Handlovej vytiahol zbraň na pána 
premiéra.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Páni, stačilo.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Je naozaj nezodpovedné spájať stačili na protesty s tým, čo sa stalo v Handlovej vy viete, že.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Keď ste kričali, že Fico musí skončiť v base.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Ja som nič také nekričal.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Zhodli sme sa, zhodli sme sa.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Opozičný pán Gröhling to kričal.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Zhodli sme pred 20 minútami, že nebudeme robiť z verejného priestoru holubník.“ 
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Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Nech naozaj pán minister uvádza veci na pravú mieru.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Vecne sa spýtam, bude Michal Šimečka v utorok naďalej podpredsedom parlamentu, alebo bude 
odvolaný?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Ak pôjde, dôjde k hlasovaniu o odvolaní pána Šimečku, Hlas bude hlasovať za jeho odvolanie, to vám 
hovorím, pretože pán Šimečka dostal možnosť aj odo mňa verejne, aby sa vzdal pozície podpredsedu 
parlamentu, aby nemusel čeliť tejto hanbe, aby ukázal, že je iný, že je lepší ako všetkých tých, ktorých 
on odvolávať chcel a ktorých kritizoval, že je lepší aj ako pán Blaha aj všetkých tých, ktorými on 
opovrhuje. Mal tú možnosť vzdať sa pozície podpredsedu parlamentu, ak nie je pripravený voči sebe 
vyvodiť politickú a morálnu zodpovednosť, Hlas dodá hlasy, na to, aby bol odvolaný z pozície 
podpredsedu parlamentu.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Posledná otázka, nevnímate určité útoky od predsedu Smeru na Hlas? Nepridali ste tie podpisy pod 
zvolanie mimoriadnej schôdze, máme tu stále otvorenú otázku predsedu parlamentu. Nevnímate, 
že predseda parlamentu útočí na Hlas?“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Asi predseda vlády ste mysleli, ale my sme samostatná strana, ktorá si robí svoju politiku a verte mi, 
že v tejto koalícii ak má niekto silu niečo presadiť, tak je to práve Hlas, ale to nemá s tým nič spoločné. 
Ja dávam pánovi Šimečkovi aj takto ešte verejný priestor, môže sa vzdať do pondelka svojej pozície 
a verím, že na kresle nie nie je prilepený. My potom budeme voliť opozíciu. Samozrejme, dostane 
predstaviteľ opozície.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Ďakujem veľmi pekne. Voj..“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Ja sa k tomu veľmi rád vyjadrím.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Musíme končiť, posledná veta.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Ja som pripravený, ak odstúpi predseda vlády, ak odstúpia tí poslanci, ktorí tiež brali dotácie a rovnako 
ich rodiny, pričom mali vplyv na rozdeľovanie, na rozdiel odo mňa, lebo boli pri moci.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Dobre, čiže neodstúpite?“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„V tom prípade ja sa vzdám podpredsedu postu podpredsedu NR a verte mi, že ani toto ani táto 
diskreditácia a útoky na moju rodinu ma ani v najmenšom neodstrašuje.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Ďakujem.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Ak ma odvoláte, aspoň budem mať viac času, aby sme pracovali na tom, aby..“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Buďte chlap a odstúpte.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Ďakujem za emotívnu debatu, toľko líder Progresívneho Slovenska Michal Šimečka, veľká vďaka.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR 
„Ďakujem veľmi pekne.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„A líder Hlasu-SD Matúš Šutaj Eštok, veľká vďaka.“ 
Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD), minister vnútra 
„Ďakujem pekne.“ 
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Matej Baránek, moderátor 
„Reláciu sme nahrávali v piatok popoludní pre sobotňajší pracovný program ministra vnútra, to ešte 
pripomínam na záver relácie. Sobotné dialógy pripravili a vysielali zvukový technik Boris Lozan a Matej 
Baránek.“ 


